
 

Protokół nr 1/19 

z posiedzenia Komisji Oświaty, 

Kultury Sportu Zdrowia i Spraw Socjalnych 

z dnia 17.01.2019 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie wg załączonej listy obecności:  

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Miejskim w Paczkowie. Rozpoczęło się o godzinie 900 a 

zakończyło o godz.940. 

Wszystkich przybyłych przywitała Przewodnicząca Komisji Małgorzata Stano. Następnie 

przedstawiła porządek posiedzenia: 

1. Opracowanie planu pracy Komisji na 2019 r. 

2. Sprawy bieżące. 

Do pkt 1.  

Przewodnicząca Komisji odczytała propozycję planu pracy Komisji na 2019 r. 

M. Maluch zadała pytanie, czy w tym roku będą odwiedzane placówki gminne? Na początku 

poprzedniej kadencji Komisja zwizytowała wszystkie placówki oświatowe. Są obecnie nowi radni 

i dobrze by było, żeby poznali stan tych obiektów. 

B. Wiśniowski zauważył, że w poprzedniej kadencji Komisja udała się do wszystkich jednostek 

oświatowych, również niepublicznych. Natomiast nie zwizytowała: Gminnego Centrum Sportu i 

Rekreacji w Paczkowie, Basenu, Stadionu, Wiejskich Domów Kultury i przede wszystkim Kina. 

Odnośnie Kina, to będzie składał wniosek. Kinem jako Komisja muszą się zająć na samym 

początku, bo ma dużo zastrzeżeń, również do Dyrektora, np. nie odbył się Festiwal. Kino nie może 

tak wyglądać jak wygląda. Co trzeba w Kinie zrobić, to musi powiedzieć Dyrektor, trzeba wspólnie 

jakieś rozwiązanie znaleźć. Trzeba się tam wspólnie wybrać, zobaczyć i wspólnie coś 

zadecydować. W poprzedniej kadencji Dyrektor powiedział, że jak dostanie pieniądze to 

wyremontuje i zrobi Kino Kłodzko. Nikt nie mówi, że powinno powstać Kino Kłodzko. Ale np. w 

innym mieście była taka sama sytuacja, wyremontowali kino, ale zostawili go w takim starym 

stanie, i co jakiś czas puszczają dla dzieci filmy. Wykonano tylko niezbędny remont, ale Kino 

zostało w starym stylu i funkcjonuje do dnia dzisiejszego. Trzeba się spotkać i porozmawiać. 

Odwołanie Festiwalu powinno być zgłoszone do Rady Miejskiej i Komisji. 

M. Maluch zauważyła, że Dyrektor od trzech lat przychodzi i przedstawia plany od lutego, 

pomijając styczeń i np. Orszak Trzech Króli, plan ferii zimowych. 

B. Wiśniowski zauważył, że 4 lata temu radna M. Maluch zgłaszała, żeby zorganizować Orszak 

Trzech Króli. Było to w pierwszym roku kadencji. W kolejnych latach była cisza i dopiero w tym 

roku to ruszyło. 



W. Kurowska poprosiła, aby Dyrektora Domu Kultury, jeżeli jest dużo uwag do pracy, zaprosić na 

osobne posiedzenie Komisji. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie, czy Komisja może zwizytować świetlice środowiskowe, 

bo chciałaby zobaczyć jak wygląda frekwencja na tych placówkach. 

W. Kurowska odpowiedziała, że w miesiącach zimowych jest więcej dzieci w świetlicach, ale jak 

przyjdą ciepłe miesiące, to dzieci jest mniej. W okresie wakacyjnym świetlice są nieczynne. 

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie, w jaki sposób są kwalifikowane dzieci do tych świetlic? 

W. Kurowska odpowiedziała, że świetlica jest dla wszystkich chętnych. 

M. Maluch zadała pytanie, czy można zrobić świetlicę środowiskową jako świetlicę wiejską? Przy 

świetlicy środowiskowej są dofinansowania do wyżywienia, a w wiejskiej świetlicy nie ma. 

W. Kurowska odpowiedziała, że w 4 sołectwach są Wiejskie Domy Kultury, którymi administruje 

Dyrektor OKiR. W 7 sołectwach sołtysi administrują świetlicami wiejskimi. 

M. Maluch poinformowała, że z jednego z sołectw otrzymała pytanie, gdyż w sołectwie tym 

zlikwidowano Wiejską Świetlicę, obecnie jest tylko świetlica środowiskowa, natomiast mieszkańcy 

chcieliby uczestniczyć w zajęciach, np. dla starszych, jakie są prowadzone w innych 

miejscowościach. 

W. Kurowska odpowiedziała, że tam, gdzie są Domy Kultury to są zatrudnieni opiekunowie i 

organizują zajęcia dla mieszkańców. 

M. Stano dodała, że w Dziewiętlicach w zeszłym roku w Wiejskim Domu Kultury były 

zorganizowane jakieś zajęcia dla osób starszych. 

M. Maluch zadała pytanie, czy jak jest wiejska świetlica i świetlica środowiskowa, to czy nakładają 

się godziny pracy? 

W. Kurowska odpowiedziała, że w miejscowościach, gdzie świetlicami administrują sołtysi, to nie 

ma zatrudnionych opiekunów, tylko sami organizują imprezy dla mieszkańców. Co innego jeżeli 

chodzi o Wiejskie Domy Kultury. 

Przewodnicząca Komisji zauważyła, że nie ma tych dzieci zbyt wiele, i być może dlatego, niekiedy 

nakładały się zajęcia. Trzeba byłoby się zapytać, jak to wygląda. Na dzień dzisiejszy wydaje się jej, 

że funkcjonują trzy rodzaje świetlic: środowiskowe, wiejskie i Wiejskie Domy Kultury. 

W. Kurowska dodała, że w 7 sołectwach sami gospodarują świetlicami, sami organizują życie 

kulturalne na wsiach, natomiast w Kamienicy, Unikowicach, Dziewiętlicach, i Trzeboszowicach są 

Wiejskie Domy Kultury i Dyrektor OKiR zatrudnia tam opiekunów. Świetlice środowiskowe 

natomiast należą pod Komisję Profilaktyki i przez nią są finansowane. Zajęcia odbywają się dwa 

razy w tygodniu, po dwie godziny. Świetlice oprócz Lisich Katów i Frydrychowa funkcjonują we 

wszystkich miejscowościach. Na dzień dzisiejszy nie można mówić o Gościcach, bo tam świetlica 

jest zawieszona, ale funkcjonuje świetlica środowiskowa w szkole. 



A. Sypek zauważyła, że w Kamienicy świetlica środowiskowa w szkole nie sprawdziła się. Została 

przeniesiona do Wiejskiego Domu Kultury i dzieci chętnie tam uczęszczają. 

Przewodnicząca Komisji odczytała plan pracy po wprowadzonych zmianach: 

I KWARTAŁ  

1. Analiza sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez gminę. 

2. Zapoznanie się z realizacją przedsięwzięć w obszarze promocji miasta w roku 2018. I 
planowanymi przedsięwzięciami w roku 2019.  

3. Plan imprez kulturalnych realizowanych w 2019 r. i w I kwartale 2020 r. przez OKiR. Kino, 
OKiR – posiedzenie wyjazdowe. 

4. Ogólna informacja dotycząca działalności Gminnego Centrum Sportu i Rekreacji w Paczkowie. 
Hala Sportowa, Basen, Stadion – posiedzenie wyjazdowe. 

5. Spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarządowych działających na terenie gminy. 
Zapoznanie się z działalnością organizacji. 

6. Opiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej, 
7. Sprawy bieżące.  

II KWARTAŁ   

1. Ogólna informacja dotycząca działalności Biblioteki Publicznej. Wizytacja w budynku 
Biblioteki. 

2. Sprawozdanie z wykonania zadań budżetowych Gminy w 2018 roku w działach: Biblioteka, 
Ośrodek Pomocy Społecznej, Ośrodek Kultury i Rekreacji, Gminne Centrum Sportu i 
Rekreacji, placówki oświatowe. 

3. Analiza planów i kierunków rozwoju oświaty w Gminie Paczków na rok szkolny 2019/2020, 
przygotowana na podstawie analizy projektów organizacyjnych placówek oświatowych.  

4. Informacja o przygotowaniu miasta i Gminy do sezonu turystycznego: oferta wakacyjna dla 
mieszkańców; przygotowanie obiektów sportowo-rekreacyjnych do okresu wakacyjnego.  

5. Wizytowanie placówek świetlic wiejskich i Wiejskich Domów Kultury. 
6. Opiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej.  
7. Sprawy bieżące.  

III KWARTAŁ  

1. Ocena realizacji budżetu gminy za I półrocze 2019 r.  
2. Osiągniecia sportu szkolnego w roku szkolnym 2018/2019 oraz wyniki osiagnięć edukacyjnych: 

(m.in. konkursów przedmiotowych i tematycznych) w Gminie Paczków. 
3. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2020 rok. 
4. Opiniowanie projektów i uchwał na sesje Rady Miejskiej.  
5. Wizytowanie placówek świetlic wiejskich i Wiejskich Domów Kultury. 
6. Sprawy bieżące.  

IV KWARTAŁ   

1. Przedstawienie sprawozdania (w tym finansowego) z realizacji Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 
Profilaktyki i Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Paczków w 2019 r. 

2. Zaopiniowanie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020.  

3. Projekt budżetu Gminy Paczków na 2020 r.  
4. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2020.  
5. Opiniowanie projektów uchwał na sesje Rady Miejskiej.  
6. Wizytowanie placówek świetlic wiejskich i Wiejskich Domów Kultury. 



7. Sprawy bieżące.  
 

Na tym pkt 1 posiedzenia został zakończony. 

Do pkt 2. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zgłoszenie kandydata na Zastępcę Przewodniczącej Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych. Zaproponowała, aby Zastępcą była Aneta Sypek. 

M. Maluch zauważyła, że p. Aneta Sypek może być Zastępcą, ale lepiej byłoby, żeby to była osoba 

nie związana z oświatą, gdyż już jedna osoba, Przewodnicząca jest z oświaty. Poprosiła, aby nie 

odebrać tego negatywnie. Zaproponowała kandydaturę Wiesławy Kurowskiej. Wiesława 

Kurowska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Komisja w wyniku glosowania jednogłośnie, przy 7 głosach za, wybrała Wiesławę Kurowską na 

Zastępcę Przewodniczącej Komisji. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodnicząca zakończyła posiedzenie 

Komisji w dniu 17.01.2019 r..  

Protokołowała:      Przewodnicząca posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa      Małgorzata Stano 

 

 

 

 

 
 
 


